
Referat fra møde i Samsø Kommunes Billedkunstråd 06.12.2023  
 

Deltagere Mie Petri Lind, Robert Rasmussen, Hanne Korsby, Johann Kauth, 

Tanja Nellemann Kruse 

Fraværende  

Ordstyrer/referent Mie Petri Lind / Sarah Heiberg Sestrup 

Mødested Mødelokale 6, Søtofte 10 

 

 

Pkt. 1 – Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen blev godkendt.  

 

 

Pkt. 2 – Gennemgang af økonomi 
 

Økonomien blev gennemgået.  

 

Endeligt budget for 2024 udarbejdes til næste møde. 

 

 

Pkt. 3 – Udstilling i Anton Rosen Huset 2024 - status 
 

Udstillingsperiode: 5/7-27/9. 

 

Ada van Hoorebeke er interesseret. Eventuelt samarbejde med lokal kunstner om papir.   

Ada søger selv fonde. Har fået midler til værkproduktion.  

 

Det besluttes at afsætte 25.000 kr. til udstillingen.  

10.000 kr. afsættes til honorar til Ada van Hoorebeke. 10.000 afsættes til formidling og tryksager. 

5000 kr. til øvrige udgifter herunder transport.  



 

Ada skal være tilstede under ferniseringen, hvor hun skal holde et kort oplæg. Ada skal også bistå 

med at udarbejde formidlingsmateriale til udstillingen henvendt til både børn og voksne. 

Billedkunstrådets medlemmer hjælper med ophængning. 

 

Tanja hører Tidselkorridorer-udstillerne om det er muligt at hænge op søndag den 30. juni.  

 

Markedsføring: Muligvis billede i Samsø Posten hver uge i udstillingsperioden.  

 

 

Pkt. 4 – Igangværende projekter - status  

Thomas Kluge: Der kan laves opfølgende henvendelse ved lejlighed.  
 
Jens Settergren: I forbindelse med værkeftersyn af Nukleus blev der arbejdet på, at Jens i den 
forbindelse kunne holde et offentligt foredrag. Dette frabad Samsø Skole sig.  

Telefonboks. Henvendelse fra Mark Viktov med tilbud om to originale telefonbokse fra museet i 
Frankrig. Det besluttes ikke at tage i mod tilbuddet. Johann undersøger retningslinjerne for 
telefonbokse i det offentlige rum. Mulige placeringer skal fortsat undersøges.  

Tidselkorridorerne: Billedkunstrådet betaler for et mini-medlemskab af Visit Samsøs 
markedsføringspulje. Hvis medlemskabet opgraderes (+1600 kr.), er det tilladt at lægge grafisk 
materiale i Turistinformationen. 80 kunstnere er med i udstillingen i Anton Rosen Huset. Der skal 
eventuelt indkøbes flere gallerisnore.   
 
 

 

Pkt. 5 – Billedkunstrådets rammefortælling/vision 

 

Vision: Billedkunstrådet vil…  

• fortsætte med at lave en årlig udstilling. 

• erhverve et værk årligt til Samsø Kommune.  
• fortsætte med at afvikle foredrag.  

 

 

 

Pkt. 6 – Ledig suppleantpost 



 
Hanne Mathiessen har meldt sig ud af Billedkunstrådet. Der er derfor to ledige suppleantposter. 
 
Der er modtaget fem ansøgninger i alt.  
 
Sally Baasch Søndergaard og Kirsten Schou Jørgensen vælges som suppleanter.  
 
Sarah sender mails ud. Kandidaterne har mulighed for at kontakte Billedkunstrådet, hvis de har 
spørgsmål.  
 
Børne- og Kulturudvalget orienteres om beslutningen til januar.  
 

 

 

Pkt. 7 – Inputs til sagsfremstilling vedrørende honorering af Billedkunstrådet 
 

 

Formanden ønskes honoreret med 10.000 kr. om året 

Øvrige medlemmer (eksklusiv suppleanter) ønskes honoreret med 5.000 kr. om året.  

 

Læner sig opad BKFs takster for mødehonorar: Deltagelse i råd, nævn, udvalg mv.: 0-3 timer: 

1.000 kr./heldagsmøde 2.000 kr. 

 

Billedkunstrådet vil være mere opsøgende i forhold til at søge eksterne midler.  

Oversigt over aktiviteter: både tidligere og planlagte 

 

Mie sender oversigt over både tidligere og planlagte aktiviteter og besøgstal for events til Sarah.  

 

 

Pkt. 8 – Open calls 

 
Punktet udskydes til næste møde.  

 

 

Pkt. 9 – Logo til Samsø Kommunes Billedkunstråd - status 
 
Punktet udskydes til næste møde. 



 
 

Pkt. 10 – Nyt til/fra Den Kulturelle Styregruppe 
 
Punktet udskydes til næste møde. 
 

 

Pkt. 11 – Nyt til/fra Kulturforum 
 
Seneste aktivitet i Kulturforum blev kort drøftet.  
 

 

Pkt. 12 – Henvendelser/forslag til Billedkunstrådet 

Punktet udskydes til næste møde. 
 

 

Pkt. 13 – Næste møde 
 
Næste møde afvikles februar 2024.  
 
 

 

Pkt. 14 – Eventuelt 
 
 
 

 
 


